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Protokół nr 4/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana 

w dniu 19 listopada 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto 19 listopada 2024 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15.30 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 z 7 członków Komisji. Obrady były prawomocne. 
Obecni: 

1. Radna Mura Ilona - Przewodnicząca Komisji 
2. Radna Cieślik Marta - Wiceprzewodnicząca Komisji  
3. Radny Bura Roman - Członek Komisji 
4. Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
5. Radny Rduch Krzysztof - Członek Komisji 
6. Radna Wawrzyczny Ewa - Członek Komisji 
7. Radny Alojzy Wita - Członek Komisji. 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. 
W posiedzeniu wzięli również udział: Sekretarz Gminy Joanna Szymańska, Zastępca Wójta 
Błażej Tatarczyk, dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy oraz pracownicy Urzędu 
Gminy.  
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Ilona Mura. Po 
stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych i gości i przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych w dn. 16.09.2024 r. 
3. Informacja o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za rok szkolny 2023/2024. 
4. Sprawy bieżące. 
5. Zakończenie posiedzenia. 

Pkt 2. Przyj ęcie protokołu 
Do protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych w dniu 16 września 2024 r. nie było 
uwag. Prowadząca obrady zarządziła jego przegłosowanie. Głosowało 7 Radnych. Było 7 
głosów „za”. Protokół został przyjęty. 
 

Pkt 3. Informacja o stanie realizacji zada ń placówek o światowych za rok 
szkolny 2023/2024 
Informację o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za rok szkolny 2023/2024 Radni 
otrzymali w materiałach.  
Nie było pytań i uwag.  
Przewodnicząca Komisji podziękowała obecnym na posiedzeniu dyrektorom szkół i 
przedszkoli gminnych za duży wkład sił w organizację nie tylko realizacji obowiązkowego 
programu nauczania, ale również dodatkowe wsparcie psychologiczne i pedagogiczne 
uczniów, a także organizację warsztatów i zajęć, na które szkoły pozyskują środki 
zewnętrzne.  
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Pkt 4. Sprawy bie żące 
W sprawach bieżących Przewodnicząca Komisji poruszyła temat wniosku mieszkanki (dane 
anonimizowane) w sprawie profilaktyki zdrowotnej w zakresie wad postawy dzieci i 
młodzieży (gimnastyki korekcyjnej). 
Wniosek mieszkanki z dnia 29 lipca 2024 roku był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 
26 sierpnia 2024 r. Komisja wniosła o wystąpienie przez dyrektorów szkół z ankietą -
zapytaniem do rodziców, czy dziecko ma zdiagnozowaną wadę postawy, co pozwoliłoby 
określić skalę problemu. 
 
Komisja w dniu dzisiejszym zapoznała się z wynikami ankiet przeprowadzonych w szkołach 
na początku roku szkolnego 2024/2025.  
Obecni na posiedzeniu dyrektorzy zwracali uwagę, że nie wszyscy rodzice odpowiedzieli na 
pytania, mimo że była ona wysłana przez dziennik elektroniczny. W niektórych przypadkach 
dyrektor szkoły telefonicznie skontaktował się z rodzicami w celu dopytania, czy dzieci z 
wadami postawy objęte są pomocą specjalisty, czy uczęszczają na zajęcia rehabilitacyjne lub 
zajęcia z gimnastyki korekcyjnej.  
Na pytanie „czy u Państwa dziecka została zdiagnozowana przez specjalistę wada postawy” 
twierdząco odpowiedziało: w SP Mszana – 13 rodziców, w SP Połomia – 17, w SP Gogołowa – 
7. Wskazano pojedyncze, różnorodne wady postawy (skolioza, skrzywienie kręgosłupa, 
koślawe kolana, koślawość z płaskostopiem, lordoza, łopatek, nieprawidłowe ustawienie 
miednicy, niskie napięcie mięśniowe, odstające łopatki, asymetria barków, zapadnięty 
mostek i inne). 
Na pytanie „czy istnieje potrzeba zorganizowania gimnastyki korekcyjnej dla Państwa 
dziecka?” twierdząco odpowiedziało: w SP Mszana – 19 rodziców, w SP Połomia – 19 
rodziców,  w SP Gogołowa – 7 rodziców. Przecząco na to pytanie odpowiedziało: w SP 
Mszana – 53 rodziców, w SP Połomia – 50 rodziców,  w SP Gogołowa – 38 rodziców. 
W sumie potrzebę zorganizowania gimnastyki korekcyjnej w szkole w skali całej gminy 
wskazało 45 rodziców. Brak potrzeby organizacji gimnastyki korekcyjnej w szkole wskazało 
141 rodziców. 
Zestawienie wyników ankiet stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Dyrektorzy szkół zwracali ponadto uwagę, że zajęcia gimnastyki powinny być organizowane 
w salce z lustrami, a biorąc pod uwagę różnorodność wskazanych wad postawy, gimnastyka 
korekcyjna powinna być prowadzona pod okiem specjalisty rehabilitanta, nie zaś nauczyciela 
wychowania fizycznego. Szkoły nie mają takich możliwości, natomiast prowadzą zajęcia 
ruchowe ogólnorozwojowe, w tym w roku szkolnym 2022/2023 wszystkie trzy szkoły 
realizowały projekty dofinansowanie z Fundacji JSW. Nie była to typowa gimnastyka 
korekcyjna, ale zajęcia ogólnorozwojowe. Ćwiczenia prowadził wu-efista.  
Wskazano również, że najlepszą formą gimnastyki korekcyjnej są zajęcia na basenie. Dzieci i 
młodzież z terenu gminy Mszana mają możliwość korzystania z Krytej Pływalni w Połomi. 
Lekcje na basenie dla uczniów klas IV-VII są prowadzone w ramach lekcji wychowania 
fizycznego, uczniowie klas młodszych mogą korzystać z zajęć pływania, które organizuje 
UMKS Delfin Gmina Mszana. 
 
Wniosek: 

Komisja Spraw Społecznych wnioskuje o nieuwzględnienie wniosku w sprawie potrzeby 
zorganizowania gimnastyki korekcyjnej w gminnych placówkach oświatowych. 
Uzasadnienie:  
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Organizacja zajęć gimnastyki korekcyjnej nie jest obligatoryjnym zadaniem placówki 
oświatowej. Placówki nie mają odpowiednich warunków lokalowych ani kadrowych do 
prowadzenia takich zajęć. Ponadto w przeprowadzonej wśród rodziców uczniów gminnych 
szkół ankiecie, większość rodziców wskazała brak potrzeby organizacji gimnastyki korekcyjnej 
w szkole. W sumie potrzebę zorganizowania gimnastyki korekcyjnej w szkole w skali całej 
gminy wskazało 45 rodziców. Brak potrzeby organizacji gimnastyki korekcyjnej w szkole 
wskazało 141 rodziców. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. 
 
Następnie analizowano wniosek mieszkanki  (dane anonimizowane) o opracowanie 
Programu Profilaktyki Zdrowotnej w zakresie wad postawy dzieci przedszkolnych i szkolnych. 
Temat od strony formalnej omówiły Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska i Kierownik 
Referatu AEI Pani Katarzyna Bylicka: przyjmowane przez Gminę do realizacji programy 
zdrowotne muszą zawierać wskazanie konkretnej grupy mieszkańców oraz konkretne 
działania. Projekt każdego programu musi być zaopiniowany przez Agencję Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji. Obecnie w gminie jest realizowany program zdrowotny 
pod nazwą: „Kompleksowa Rehabilitacja i Terapia Dzieci Niepełnosprawnych z terenu Gminy 
Mszana na lata 2022-2026”. Procedura jego opracowania i przyjęcia była czasochłonna, 
Program wymagał zaopiniowania przez Agencję Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. 
Dopiero po tej ocenie mógł zostać przyjęty i obecnie jest realizowany. 
Z doświadczenia z lat ubiegłych wynika, że jeśli programy samorządowe dotyczą działań 
zdrowotnych finansowanych przez Narodowy Fundusz Zdrowia, Agencja nie opiniuje ich 
pozytywnie. Ponadto na stronie BIP Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji 
znajdują się opinie do programów polityki zdrowotnej . W ostatnich latach nie pojawiają się 
tam opinie dotyczące programów profilaktyki zdrowotnej w zakresie wad postawy, co może 
wskazywać, że samorządy z takimi programami nie występują. Jest natomiast negatywna 
opinia z 2022 roku w sprawie programu dotyczącego przeprowadzenia badań wad postawy. 
 
Wniosek: 

Komisja Spraw Społecznych wnioskuje o monitorowanie przez Urząd Gminy możliwości 
opracowania i uzyskania pozytywnej opinii dla Programu Profilaktyki Zdrowotnej w zakresie 
wad postawy dzieci przedszkolnych i szkolnych. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. 
 
Więcej głosów i wniosków w tym punkcie nie było. 

Pkt 5. Zako ńczenie 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Ilona Mura zamknęła posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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Wnioski Komisji Spraw Społecznych 

z posiedzenia dn. 19.11.2024 r. 
 
1. Komisja Spraw Społecznych wnioskuje o nieuwzględnienie wniosku w sprawie potrzeby 
zorganizowania gimnastyki korekcyjnej w gminnych placówkach oświatowych. 
Uzasadnienie: Organizacja zajęć gimnastyki korekcyjnej nie jest obligatoryjnym zadaniem 
placówki oświatowej. Placówki nie mają odpowiednich warunków lokalowych ani kadrowych 
do prowadzenia takich zajęć. Ponadto w przeprowadzonej wśród rodziców uczniów 
gminnych szkół ankiecie, większość rodziców wskazała brak potrzeby organizacji gimnastyki 
korekcyjnej w szkole. W sumie potrzebę zorganizowania gimnastyki korekcyjnej w szkole w 
skali całej gminy wskazało 45 rodziców. Brak potrzeby organizacji gimnastyki korekcyjnej w 
szkole wskazało 141 rodziców. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. 
 
2. Komisja Spraw Społecznych wnioskuje o monitorowanie przez Urząd Gminy możliwości 
opracowania i uzyskania pozytywnej opinii dla Programu Profilaktyki Zdrowotnej w zakresie 
wad postawy dzieci przedszkolnych i szkolnych. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 radnych. Było 6 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. 
 
 


